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ДО 

Д-Р ГАЛЯ КОНДЕВА  

МИНИСТЪР НА ЗДРАВЕОПАЗВАНЕТО  

 

КОПИЕ ДО 

Г-Н ГЕОРГИ ТАХОВ 

МИНИСТЪР НА ЗЕМЕДЕЛИЕТО И ХРАНИТЕ 

 

ИНЖ. ПЕТЪР ДИМИТРОВ  

МИНИСТЪР НА ОКОЛНАТА СРЕДА И ВОДИТЕ 

 

Относно: Становище по проект на проект на Наредба  за здравните изисквания 

към устройството на урбанизираните територии 

 

УВАЖАЕМА Д-Р КОНДЕВА, 

 

Във връзка с публикувания за обществено обсъждане проект на Наредба  

за здравните изисквания към устройството на урбанизираните територии, 

Съюзът на птицевъдите в България в качеството й на национално 

представителна организация в сектора, изразява следното становище: 

Считаме, че правната материя в проекта на Наредба дублира норми и 

процедури съгласно Закона за опазване на околната среда и подзаконовите 

нормативни актове, касаещи извършването на екологична оценка (ЕО) на 

планове и програми и оценка на въздействието върху околната среда (ОВОС)  

на инвестиционни предложения и комплексни разрешителни, поради, което 

този проект ще доведе само и единствено до допълнителна 

административна тежест и дублиране на компетентностите на други 

ведомства. Проектът въвежда допълнителни норми, които не отчитат нормите 

разписани в други Европейски и национални законови и подзаконови 

нормативни актове на Министерство на земеделието и храните и на 

Министерство на околната среда. 
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В представения за обсъждане проект са определени обемите за животновъдната 

дейност, но видно от мотивите към проекта не става ясно по каква методика са 

определени същите и дали са обсъждани със заинтересованите страни. В 

проекта не става ясно дали разписаните норми разпоредби, касаят 

новоизградени животновъдни обекти, и ако не  какво следва да се случи с 

такива, които вече са въведени в експлоатация и имат всички необходими 

разрешителни от съответните компетентни институции. Това ще доведе до 

срив в производствата, което от своя страна ще нанесе негативни последици и 

спрямо всички косвено свързани със сектора дейности. В проекта не са 

предвидени срокове за привеждане на обектите с нововъдените норми. Липсва 

оценка на въздействието на тези промени и как ще се отразят на широкият 

кръг от икономически субекти, за които се отнасят. Голяма част от 

животновъдните обекти, влизащи в обхвата на проекта на Наредба са 

изградени в период, когато в страната са липсвали специфични изисквания 

спрямо урбанизирани територии, а всички те са били изградени съгласно 

действащите към онзи момент правила. Прилагането спрямо тях на нови 

изисквания, ще доведе до огромни загуби и ще доведе до нарушения в 

продоволствената сигурност на страната, както и ще задълбочи проблема с 

безработицата, в случаи, че се наложи тези обекти да прекратят или да намалят 

обема на осъществяваната от тях икономическа дейност. 

В чл. 7 ал. 1 от проекта се въвежда правно основание за наредби на 

съответните общински съвет, но същите вече са регламентирани в Закона за 

ветеринарномедицинската дейност и подзаконовите нормативни актове по 

неговото прилагане. 

В чл. 18 е определен кръга от лица, които имат необходимата  

правоспособност да оценят характеристиките на инвестиционното 

предложение и здравния и екологичен риск и обосноват размерите на 

предложената хигиенно-защитна зона. Необяснимо за нас липсват 

ветеринарномедицинските специалисти- лекари и техници, които безспорно 
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притежават необходимите компетенции за оценка на здравния и екологичен 

риск, когато се касае за дейности свързани с животни компаньони и 

селскостопански животни. 

  

 УВАЖАЕМА Д-Р КОНДЕВА, 

 

 Във връзка с гореизложеното, апелираме проекта да бъде изтеглен и да 

се направи широкообществено обсъждане с всички заинтересовани страни и 

институции. 

 

 

С уважение, 

 

 

Д-Р ПЕТЯ ПЕТКОВА, ДВМ 

ИЗПЪЛНИТЕЛЕН ДИРЕКТОР 

21/05/2024

X  

Signed by: PETYA  PETKO VA IVAN O VA  
 

 


